

Еженедельник новостей МДС, 4-15 ноября 2019

IBC Weekly News, November 4-15, 2019

5 ноября

В [Минэкономике КР](#) обсудили **актуальные вопросы недропользования**, включая возмещение и возврат накопленного НДС и уведомительный характер режима стабилизации для инвесторов.

11 ноября

Исполнительный директор МДС выступил на официальной [церемонии открытия горных работ](#) на **золоторудном месторождении Джеруй**, которое разрабатывает ОсОО «Альянс Алтын».

[Неделя зеленой экономики](#) в КР проходила с 11 по 17 ноября под лозунгом **«Зеленая экономика 2019: Сильные регионы — устойчивое развитие страны»**.

На круглом столе, организованном Минэкономике совместно с [Германским обществом международного сотрудничества \(GIZ\)](#), обсудили **риски для частного сектора от изменения климата**.

11-12 ноября

На встрече с делегацией Комитета по развитию промышленности и предпринимательства при НСУР КР [предприниматели Таласа](#) просили оказать помощь в **реализации сельхозпродукции** и доступе к финансовым ресурсам.

На [завершающей встрече Комитета](#) в Токмоке бизнесмены предложили **ограничить нелегальный ввоз товаров** из-за рубежа.

12 ноября

Совет по развитию бизнеса и предпринимательства при Торага ЖК предложил [доработать «антитабачный» законопроект](#) с учетом замечаний МДС.

Участники круглого стола [Совета по развитию бизнеса и инвестициям](#) обсудили методологию оценки ведения бизнеса в соответствии с **принципами Открытого правительства**.

14 ноября

Фонд SWITCH-Asia SCP при поддержке

November 5

The meeting at [Economy Ministry](#) discussed **topical issues of subsoil use** including reimbursement and return of the accumulated VAT and stabilization regime for investors.

November 11

IBC Executive Director spoke at the official [mining launch ceremony](#) at the **Jerooy gold deposit** which is being developed by Alliance Altn LLC.

From 11 to 17 November 2019, Kyrgyzstan hosted [Green Economy Week 2019](#) under the slogan **"Green Economy: Strong Regions — Sustainable Development of the Country"**.

Participants of the roundtable held by the Economy Ministry together with [German Society for International Cooperation \(GIZ\)](#) discussed **climate change and possible risks** for the private sector.

November 11-12

At a meeting with the delegation of the Industry and Entrepreneurship Development Committee, [Talas entrepreneurs asked for assistance](#) in the **sale of agricultural products** and access to financial resources.

At [the final Committee meeting](#) in Tokmok representatives of the local business community proposed **limiting the illegal import of goods**.

November 12

The Business and Entrepreneurship Development Council proposed to [finalize the "anti-smoking" bill](#) taking into account the IBC comments and to renew the bill's RIA.

The roundtable of the [Business Development and Investment Council](#) discussed a methodology of evaluating doing business for their compliance with **Open Government principles**.

November 14

The SWITCH-Asia SCP supported by

делегации ЕС в Кыргызстане провел первые [Национальные многосторонние консультации по устойчивому потреблению и производству в Кыргызстане](#).

15 ноября

[Заседание Комитета МДС по фискальной политике](#) прошло с участием [депутата ЖК Дастана Бекешева](#) и экспертов программы «Системный анализ регулирования в КР».

Объявления

Конференцию, посвященную **Всемирному дню женского предпринимательства** в Кыргызстане 2019, «[Смелость быть собой](#)», проведет ОО «Женский Форум «Курак» 20 ноября в Бишкеке. Тел. для справок: 0556 999 222.

27 ноября в Бишкеке состоится [кыргызско-казахский бизнес-форум](#) в рамках **государственного визита Президента Казахстана** в Кыргызстан.

Под эгидой президентства Турецкой Республики с 28 ноября по 1 декабря в Стамбуле состоится **7-я Выставка Организации Исламского Сотрудничества и 5-й Всемирный саммит Halal Expo 2019**.

Новости членов МДС

[Кыргызско-британский инвестиционный форум](#) прошел 12 ноября в Лондоне при поддержке **Европейского банка реконструкции и развития** и компании «**Чаарат Голд Холдинг**».

11 ноября прошел [круглый стол по управлению отходами упаковки](#) в системе ТБО Кыргызстана, организованный **The Coca-Cola Company**, "КСО Центральная Азия" и Минэкономки КР.

В банке «**Бай Тушум**» появились [виртуальные карты Visa](#). От традиционных карт их отличают ускоренный выпуск и супервыгодные тарифы на открытие и обслуживание.

Правовой обзор

МДС подготовил

[еженедельный](#)

the EU Delegation to Kyrgyzstan held the first National Multi-stakeholder Consultations on **Sustainable Consumption and Production**.

November 15

The [meeting of the IBC Fiscal Policy Committee](#) was held with the participation of **MP Dastan Bekeshev** and experts of the Systematic Regulatory Review program.

Announcements

Conference "[The courage to be yourself](#)" will be held in Bishkek on November 20 to celebrate the **World Women's Entrepreneurship Day** in Kyrgyzstan. Tickets: 0556999222.

On November 27, 2019, the [Kyrgyz-Kazakh business forum](#) will be held in Bishkek as part of the **state visit of President of Kazakhstan Kassym-Zhomart Tokayev** to the Kyrgyz Republic.

Under the auspices of the Presidency of the Republic of Turkey, the 7th Organization of Islamic Cooperation (OIC) [Halal Expo](#) and the **5th World Halal Summit 2019** will be held on 28 November – 1 December in Istanbul.

News from IBC members

The [third Kyrgyz-British Investment Forum](#) was held in London on November 12 with the support from **the European Bank for Reconstruction and Development** and **Chaarat Gold Holding**.

A roundtable "[Approaches for packaging waste management](#)" in the Kyrgyz MSW system was held on November 11. The event was held by **The Coca-Cola Company**, CSR Central Asia and the Economy Ministry.

Bai Tushum Bank has issues [Visa virtual cards](#) which differ from the traditional ones by accelerated release and super favorable rates for opening and subsequent servicing.

Law review

IBC has compiled a [weekly review](#) for **November**

[обзор](#) наиболее важных изменений в законодательстве КР за **11-15 ноября**.

Дайджест СМИ

Представляем [дайджест СМИ](#) за **11-17 ноября**: экономика, финансы, бизнес, инвестиции.

События на 18-22 ноября

18 ноября

Встреча РГ при Министерстве экономики по утверждению **премий КР по качеству**.

19 ноября

Форум развития высокого уровня **“Ускорение реформ для устойчивого развития”**.

20 ноября

Заседание **Комитета МДС** по финансовому рынку.

21 ноября

МДС проведет [Первый турнир переговорщиков](#). Это уникальное для нашей страны мероприятие, смысл которого заключается в **прокачке навыков переговорщиков** для увеличения роста продаж товаров и услуг.

21-22 ноября

[Форум бизнес-ассоциаций](#) рассмотрит развитие **института саморегулирования предпринимательской деятельности** в КР.

22 ноября

Заседание Наблюдательного совета **бизнес-омбудсмена КР**.

Национальная конференция «Усиление бизнес-ассоциаций как фактор формирования качественного развития цифровой экономики».

11-15, 2019 about the most important changes in the Kyrgyz legislation.

Weekly media digest

IBC presents you a [weekly media digest](#) for **November 11-17, 2019** on economy, business and investment.

Events for November 18-22

November 18

Meeting of the WG at the Economy Ministry on **Kyrgyzstan's quality awards**.

November 19

High-level Development Forum **“Accelerating Reforms for Sustainable Development”**.

November 20

The **IBC Financial Market Committee** meeting.

November 21

IBC will hold its [First Sales Tournament](#), which is a unique event for our country aimed at developing teamwork in the **preparation and conduct of negotiations**.

November 21-22

[Business Associations Forum](#) will consider development of the **institution of self-regulation of entrepreneurial activity** in the country.

November 22

Business Ombudsman Supervisory Council meeting.

National conference "Strengthening business associations as a factor in the formation of qualitative development of the digital economy."

Если Вы хотите включить Ваших коллег в наши рассылки, пожалуйста сообщите нам их электронные адреса. Наши предыдущие выпуски Еженедельника новостей доступны по [ссылке](#).

Please let us know if you would like to include your colleagues' e-mails into our mailing list. Our previous Weekly News issues are available [here](#).



Copyright © 2018 International Business Council, All rights reserved.
You're receiving this email because of your relationship with International Business Council.